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Van afval naar grondstoffen 

Barendrecht wil een bijdrage leveren aan de circulaire economie en onderstreept de VANG- 

(van afval naar grondstof) doelstellingen. GroenLinks ondersteunt dit. Door de rijksoverheid 

worden er daarnaast hoge heffingen doorgevoerd op restafvalverwerking. Naast het halen 

van de scheidingsdoelstellingen vanuit duurzaamheids oogpunt, moet er dus ook financieel 

gezien iets aan de huidige situatie worden gedaan.  

De huidige afvalscheiding in onze gemeente staat er landelijk gezien niet best voor met de 

10de gemeentelijke plek van onder. Maar gelukkig zijn er heel veel mogelijkheden en kansen 

om dit te verbeteren. We gooien jaarlijks onnodig 200 kg aan restafval weg, dat beter 

gebruikt kan worden als grondstoffen. 

De fractie van GroenLinks Barendrecht heeft gekeken wat er goed en slecht gaat aan het 

huidige beleid. Naar voren kwam dat het beleid te vrijblijvend is, dat we daardoor niet genoeg 

scheiden, een financiële prikkel ontbreekt en de serviceprikkel niet genoeg aanwezig is 

(mensen niet voldoende verleid worden om afval te gaan scheiden). Ook heeft mechanisch 

nascheiden de afgelopen jaren een vlucht genomen. Wat PMD (plastic, metaal en 

drankkarton) betreft laat de techniek zien dat er meer scheiding plaatsvind bij nascheiding 

dan bij scheiden aan de bron. Al zal het onnatuurlijk aanvoelen en vraagt het een 

verandering in denken voor al die inwoners die al jaren PMD fanatiek scheiden en 

wegbrengen naar bijvoorbeeld een centraal punt als Afval Loont. 

Voor afvalscheiding in Barendrecht heeft Afval Loont veel positief laten zien. Een aantal 

jaren geleden is het als pilot (door GroenLinks en de VVD) ingevoerd als een oplossing om 

een hoger scheidingspercentage te krijgen. Bij Afval Loont kun je onder andere PMD 

brengen waardoor aan de bron gescheiden wordt. Een goed streven, maar helaas blijken de 

scheidingspercentages na een aantal jaren niet voldoende  en kun je bij Afval Loont maar op 

een paar plekken in Barendrecht terecht. Onze conclusie is dat Afval Loont een fase in 

ontwikkeling heeft overbrugt, maar niet aan de gevraagde percentages kan voldoen. Als 

Afval Loont stopt worden de personeelsleden van werk naar werk begeleid. Dit vind 

GroenLinks een belangrijke voorwaarde bij het stoppen van Afval Loont. De 

maatschappelijke organisaties waar mensen voor kunnen sparen door afval in te leveren bij 

Afval Loont, worden voor twee jaar gecompenseerd, bijvoorbeeld de voedselbank.  

Vervolgens hebben we bedacht om inwoners te consulteren door middel van een 

themabijeenkomst over afvalscheiding. Tijdens deze avond werd duidelijk dat een groep 

mensen bij elkaar zat die alles scheid wat los en vast zit en daarmee ook regelmatig gebruik 

maakt van Afval Loont en andere mogelijkheden om zoveel mogelijk afval te scheiden. De 

conclusie van de avond was dat deze fanatieke scheiders in eerste instantie geen behoefte 

hebben aan een nieuw systeem, behalve een goede oplossing voor Groente en Fruit (GF) 

scheiden. Maar dat zij het zeker ook belangrijk vinden dat er betere scheidingspercentages 

gehaald moeten worden voor heel Barendrecht. Nadelen zagen zij echter ook van het 

nieuwe systeem: zorgen over verrommeling van de straat door de rolcontainers van GFT en 

papier en dat twee van die rolcontainers misschien moeilijk te plaatsen zijn in kleinere tuinen. 

De ophaalplaatsen gaan mogelijk in sommige wijken ten kosten van groen, speelplekken of 

parkeerplaatsen in de wijken. Voordelen werden naar voren gebracht dat omgekeerd 

ophalen een goede service geeft, waardoor je niet meer met je spullen op pad hoeft.  

Uit onder meer de themabijeenkomst zijn een aantal suggesties naar voren gekomen die we 

tijdens de commissievergadering van Ruimte op 19 maart hebben ingebracht. Bijvoorbeeld 

of er een extra ronde in het voorjaar kan komen om snoeihout op te halen en of er een keuze 

mogelijkheid is voor de grootte van de rolcontainers van Papier en GFT. De wethouder heeft 

toegezegd deze suggesties verder uit te zoeken. 
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Naast aandacht voor afvalscheiding hebben we in de commissie ook aandacht gevraagd 

voor preventie. Een van de oplossingen is als consument minder grondstoffen te gebruiken. 

Hier speelt educatie een belangrijke rol. Er is nog een niet uitgevoerde motie Natuur en 

Milieueducatie, wellicht kan hier een en ander gecombineerd worden. Daarnaast is 

GroenLinks een voorstander van de invoering van een Ja/Ja sticker (geen sticker is geen 

reclamedrukwerk) voor heel Barendrecht. De gemeente zou ook steviger in moeten zetten 

op de preventie kant door onder andere te sturen op een ander gedrag van bedrijven met 

betrekking tot verpakkingen. Maar ook op scholen, kantoren en overheidsgebouwen kan nog 

meer aandacht voor preventie zijn. 

Op 2 april staat het afval en grondstoffenbeleid van Barendrecht op de agenda van de 

gemeenteraad. U bent welkom om op dinsdagavond 20.00 uur deze vergadering bij te 

wonen. 


